
اسلامی  شورای  مجلس  در  اهواز  مردم  نماینده 
افتتاحیه  مراسم  مکرر  برگزاری  از  انتقاد  با 
به جای  آبفا  و  استانداری  گفت:  غیزانیه  در 
آبرسانی  و  پروژه  پایان  به فکر  مراسم  برگزاری 

به روستاهای باقی مانده باشند.
به  آبرسانی  عدم  از  انتقاد  با  یوسفی  مجتبی 
منطقه غیزانیه در چند سال گذشته اظهار داشت: 
عملیاتی شدن این پروژه در این مدت کوتاه، کار 

بزرگی بود.
وی افزود: در حال حاضر 8 کیلومتر از خط لوله 
جمله  از  روستا  چندین  و  باقی مانده  پروژه  این 
است  و لازم  نشده  آبرسانی  هنوز  "عین الزمان" 

این 8 کیلومتر نیز با سرعت و دقت انجام شود.
نماینده مردم اهواز در مجلس با اشاره به ادامه 
از سوی  لوله گزاری  کار توسط قرارگاه خاتم و 
با  باید  کار  روند  کرد:  عنوان  انقلابی  نهاد  این 
دقت از سوی آبفا در غیزانیه پیگیری شود. نباید 
که  شود  سبب  آبفا  مثل  دستگاهی  کم کاری 

کارآمدی نظام مورد خدشه قرار گیرد.

وی با انتقاد از کم کاری آبفا و افتتاح های مکرر 
برای پروژه غیزانیه افزود: پروژه ای که قرار بود 
مراسم  چندین  به  کند،  آبرسانی  روستا   83 به 
تا  را  پروژه  است  لازم  آبفا  ندارد.  نیاز  افتتاحیه 

اتمام آبرسانی به تمامی روستاها پیگیری کند.
زدایی  محرومیت  اقدامات  از  تشکر  با  یوسفی 
در  خوزستان  داشت:  بیان  خاتم  قرارگاه 
روبرو  های  محرومیت  با  مختلف  بخش های 

اثر  توانسته  خاتم  قرارگاه  حمایتی  ورود  و  است 
مهمی در محرومیت زدایی از استان داشته باشد.

مستمر  حضور  به  اشاره  با  اهواز  مردم  نماینده 
قرارگاه خاتم در توسعه و آبادانی خوزستان گفت: 
مسئولان ارشد قرارگاه، نگاه توسعه ای به استان 
دارند و در بحران هایی مانند سیل در صف اول 

خدمت رسانی هستند.
دولت  نمایشی  افتتاح های  از  گلایه  با  وی 
افتتاحیه  از  ما  گلایه  افزود:  غیزانیه  در 
کیلومترها  که  حالی  در  آن هم  است؛  دولت 
لوله گذاری باقی مانده و هنوز چندین روستا در 
افتتاحیه  می شوند؛  آبرسانی  تانکر  با  غیزانیه 
مردم  و  برسد  روستا  آخرین  به  آب  یعنی 
را در  روستای عین الزمان و دهلائیه طعم آب 

بچشند. خانه هایشان 
که  کسانی  همه  از  گفت:  مجلس  نماینده  این 
پای کار آمدند به ویژه بنیاد مستضعفان که هزینه 
23 میلیارد تومانی تجهیز لوله های موردنیاز این 
پروژه آبرسانی را تامین کرد کمال تشکر را دارم.
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رئیس مجمع نمايندگان خوزستان :
بیمارستان امیرالمومنین اهواز 

صاحب بخش آنژیو می شود
رئیس مجمع نمایندگان خوزستان از راه اندازی بخش آنژیوگرافی 

در بیمارستان امیرالمومنین اهواز خبر داد.
سید کریم حسینی در خصوص نتایج دیدار مجمع نمایندگان 
خوزستان با مدیرعامل سازمان تامین اجتماعی، اظهار کرد: یکی 
از دستاوردهای این نشست، تصمیم گیری در خصوص احداث 
و راه اندازی بخش آنژیوگرافی در بیمارستان امیرالمومنین اهواز 
بود که به پیشرفت و بهبود ارائه خدمات پزشکی در کلانشهر 
فرهنگی  مجموعه  احداث  افزود:  وی  می کند.  کمک  اهواز 
تفریحی کارکنان سازمان تامین اجتماعی استان و اختصاص 
سهمیه ویژه وام قرض الحسنه به بیمه شدگان خوزستانی نیز از 
نتایج این جلسه بودند. رئیس مجمع نمایندگان خوزستان گفت: 
همچنین تخصیص 2۵ درصد حق مناطق جنگی به پرسنل 

تامین اجتماعی استان از مصوبات این جلسه بود.

مديرکل هواشناسی خوزستان :
شرجی فعلا ماندني است

مدیرکل هواشناسی استان خوزستان از افزایش و تداوم رطوبت 
و شرجی تا اوایل هفته آینده در مناطق جنوبی و مرکزی این 

استان خبر داد.
محمد سبزه زاری اظهار کرد: طبق نقشه های پیش یابی وضعیت 
افزایش رطوبت و شرجی با شدت و ضعف تا اوایل هفته آینده در 
مناطق جنوبی و مرکزی استان همراه با مه یا مه رقیق در این 

مناطق تداوم خواهد داشت.
وی افزود: در این ایام رشد ابر و رگبارهای پراکنده در ارتفاعات 
استان دور از انتظار نیست. مدیرکل هواشناسی استان خوزستان 
بیان داشت: میزان رطوبت نسبی شهرهای استان هندیجان 8۶ 
درصد، بندر ماهشهر 8۵ درصد، گتوند ۷2 درصد، امیدیه ۶۶ 
درصد، شادگان ۵۹ درصد، صفی آباد دزفول و کشاورزی اهواز هر 
کدام ۵8 درصد، بهبهان ۵۷ و شوش هر کدام ۵۷ درصد، اهواز 

۵3 درصد و بستان ۵۰ درصد بوده است.
سبزه زاری عنوان داشت: در شبانه روز گذشته آبادان با ۴۷.۵ و 
ایذه با 2۱.۵ درجه سانتی گراد به ترتیب گرم ترین و خنک ترین 

نقاط استان گزارش شده اند.
وی در پایان گفت: در همین مدت نیز حداکثر دمای اهواز به 

۴۴.۶ و حداقل به 2۵.۴ درجه سانتی گراد رسیده است.

در آب های خوزستان ؛
۲۲ میلیون بچه ماهی
 رهاسازی شده است

مدیرکل شیلات خوزستان از رهاسازی 22 میلیون و 3۵۰ هزار 
قطعه لارو و بچه ماهی در آب های خوزستان از ابتدای خردادماه 

تاکنون خبر داد.
فتح ا... ابوعلی اظهار کرد: رهاسازی بچه ماهی ها با هدف حفظ 
ذخایر ژنتیکی ماهیان بومی، ایجاد اشتغال، رونق صید و صیادی 
و گردشگری در خوزستان در دستور کار است و هر ساله اجرایی 
می شود. امسال نیز رهاسازی 23 میلیون قطعه بچه ماهی در 
برنامه شیلات خوزستان قرار دارد که تاکنون بیش از ۹۰ درصد 
خردادماه  ابتدای  از  افزود:  وی  است.  محقق شده  برنامه  این 
در  بچه ماهی  و  لارو  قطعه  هزار  و 3۵۰  میلیون  تاکنون 22 

آب های خوزستان رهاسازی شده است.
ابوعلی با بیان اینکه رهاسازی بچه ماهی ها تا پایان شهریورماه 
در منابع آبی استان خوزستان ادامه دارد، گفت: سال گذشته بیش 
از 23 میلیون قطعه انواع بچه ماهی و لارو ماهیان بومی در منابع 

آبی استان خوزستان رهاسازی شد.

2 هزار هکتار ؛
کشت نیشکر در هفت تپه آغاز شد

کشت محصول نیشکر در سطح سه هزار هکتار از مزارع شرکت 
کشت و صنعت نیشکر هفت تپه از آغاز شد.

به گزارش روابط عمومی شرکت کشت و صنعت نیشکر هفت 
تپه، برنامه معمول برای کشت سالیانه 2 هزار هکتار است ولی 
به دلیل شرایط خاص این شرکت، برنامه کشت امسال به سه 
هزار هکتار رسید. امید است با افزایش سطح کشت و در نتیجه 
جهش تولید بتوان تولید را پایدار و اشتغالزایی کرد. زمان مناسب 
آغاز  پیش  از چندی  استان خوزستان  در  نیشکر  برای کشت 
شده و حسب برنامه ریزی انجام شده از امروز کشت نیشکر 
در شرکت هفت تپه شروع شد.کشت و صنعت نیشکر هفت 
تپه نخستین کشت و صنعت نیشکری کشور است و ظرفیت 
اسمی آن تولید ۱۰۰ هزارتن شکر در سال می باشد. خوزستان 
مهد زراعت نیشکر کشور بوده و ۶۰ درصد شکر تولیدی کشور از 
نیشکر است.شرکت کشت و صنعت نیشکر هفت تپه با 2۴ هزار 
هکتار وسعت زمین های کشاورزی و کارخانه و حدود پنج هزار 
و ۵۰۰ نفر نیروی رسمی، پیمانی، قراردادی و پیمانکاری در ۱۵ 

کیلومتری شهر شوش در شمال استان خوزستان واقع است.
این شرکت که از سال ۹۴ به بخش خصوصی واگذار شده شاهد 

تجمعات مختلف بوده است.

معاون جهاد کشاورزی خرمشهر :
برداشت خرما آغاز شد

معاون فنی جهاد کشاورزی خرمشهر گفت: برداشت محصول 
خرما از سطح سه هزار و ۷۰۰ هکتار از نخلستان های خرمشهر 
آغاز شد. شاکر احمدیان اظهار داشت: ۷۰ درصد از نخلستان های 
و  است  زودرس  رقمی  که  هستند  استعمران  رقم  خرمشهر 
محصول آنها به صورت نوبرانه وارد بازار می شود. وی میزان 
برداشت خرما از هر هکتار از نخلستان های خرمشهر را پنج تن 
پیش بینی کرد و افزود: طبق برآورد انجام شده در سال جاری ۶ 
هزار و ۵۰۰ تن خرما از نخلستان های خرمشهر برداشت شود. 
احمدیان در ادامه گفت: امسال به منظور حمایت از نخلداران و 
کشاورزان خرمشهری قیمت خرما نسبت به سال گذشته ۶۵ 
درصد افزایش یافت. وی با بیان اینکه هزینه حمل و نقل و تهیه 
صندوق به عهده کارگاه بسته بندی خرما است گفت: در حال 
حاضر یک کارگاه  بسته بندی خرما در روستای معمره صنگور 

خرمشهر برای خرید خرما آمادگی دارد.
معاون فنی جهاد کشاورزی خرمشهر اظهار داشت: قیمت توافقی 
خرید خرمای رقم استعمران درجه یک هر کیلوگرم ۷3 هزار 
ریال و خرمای درجه 2 حدود ۱۵ درصد کمتر از خرمای درجه 

یک تعیین شده و قیمت خرمای درجه سه توافقی خواهد بود.

نماينده مردم اهواز :

سازمان آب و برق خوزستان :افتتاحيه ها در غيزانيه نمايشي است
عملیات رفع آبگرفتگی

از زهکش WMD به پایان رسید
مدیر عامل شرکت عمران نیرو خوزستان صبا از پایان عملیات 
ضربتی رفع آبگرفتگی از زهکش WMD در منطقه رفیع 
خبر داد. "رحمان خندانی" در گفتگو با شبکه خبری سازمان آب 
و برق خوزستان با اشاره به عدم تخلیه زه آب های کشاورزی 
و تجمع این زه آبها در اراضی مجاور از دستور معاونت شبکه 
های آبیاری و زهکشی سازمان جهت رفع سریع این مشکل، 
خبر داد و گفت: با توجه به حساسیت و اهمیت در تسریع این 
عملیات، کلیه ماشین آلات، تجهیزات و همچنین ۵ عدد لوله 
فلزی ۱2۰۰ مورد نیاز این پروژه در اولین ساعات به منطقه 
اعزام وعملیات فوق با تمام توان توسط کارشناسان شرکت 
عمران نیرو خوزستان صبا آغاز شد. وی تصریح کرد: با ۷2 
ساعت فعالیت شبانه روزی کارشناسان این شرکت، عملیات 
رفع آبگرفتگی از زهکش WMD در منطقه رفیع به پایان 
رسید. خندانی در تشریح عملیات رفع آب گرفتگی از زهکش 
بند  سیل  حفر  با  عملیات  این  ابتدای  در  گفت:   WMD
رودخانه نیسان و اجرای لوله گذاری جهت عبور زه آب ها و 
جلوگیری از قطع مسیرهای دسترسی و همچنین با ساخت 
و نصب دریچه های خروجی بر روی این لوله ها و سپس با 
بازگشایی کالورت زهکش WMD کلیه زه آبهای جمع شده 

در رودخانه نیسان تخلیه گردید.

مديرعامل برق منطقه ای خوزستان :
ظرفیت پست برق شیبان افزایش یافت

 3۰ افزودن  از  خوزستان  منطقه ای  برق  شرکت  مدیرعامل 
مگاولت آمپر به ظرفیت پست ۱32 کیلوولت شیبان خبر داد.

در  انجام شده  تلاش های  با  کرد:  اظهار  دشت بزرگ  محمود 
 3۰ سرانجام  شیبان،  پست  ظرفیت  افزایش  پروژه  اجرای 
مگاولت آمپر به ظرفیت پست ۱32 کیلوولت شیبان افزوده شد. 
وی افزود: ارزش سرمایه گذاری تجهیز، نصب و راه اندازی این 
پروژه ۱۶8 میلیارد ریال بوده و ظرفیت پست شیبان در مجموع 
به ۶۰ مگاولت آمپر افزایش پیدا کرده است. مدیرعامل شرکت 
برق منطقه ای خوزستان تصریح کرد: تامین بار مشترکین جدید 
در شهرستان باوی از مهم ترین اهداف این پروژه است. تعدیل 
بار پست های شیبان و زرگان و افزایش تعداد فیدرهای خروجی 
و قابلیت مانور در شبکه فوق توزیع در کنار افزایش پایداری 
شبکه برق، از دیگر اهداف افزایش ظرفیت پست شیبان است.

دشت بزرگ گفت: از مهرماه سال گذشته تاکنون ۹.۶ مگاوار 
بانک خازنی و یک هزار و ۵۴2 مگاولت آمپر در بخش انتقال 
و فوق توزیع به ظرفیت شبکه تحت نظارت این شرکت شامل 
استان های خوزستان و کهگیلویه و بویراحمد اضافه شده است.

مديرکل بنادر خوزستان :
اسکله های بندر تجاری
 شادگان نوسازی شدند

بنادر و دریانوردی خوزستان گفت: عملیات اجرایی  مدیرکل 
نوسازی اسکله های بندر تجاری شادگان با اعتباری بالغ بر 8۵ 

میلیارد ریال انجام شد.
به گزارش روابط عمومی اداره کل بنادر و دریانوردی استان 
خوزستان، عادل دریس با اشاره به اتمام پروژه تعمیرات اساسی 
اسکله های بندر تجاری شادگان اظهار داشت: در جریان این 
تعمیرات حدود 2۱۰ تن قطعات فلزی ساخته و به کار گرفته 
شده همچنین 3۱ ضربه گیر لاستیکی)فندر( به منظور ارتقای 
این  جریان  در  گفت:  وی  شدند.  تعویض  اسکله  در  ایمنی 
تعمیرات که در مساحتی معادل 2 هزار و 2۰۰ مترمربع انجام 

شد، کار مقاوم سازی تجهیزات اسکله ها انجام شد.
محوطه  اسکله،  آسفالت  روکش  همچنین  داد:  ادامه  دریس 
پارکینگ، ساختمان های سوله و انبار، دیوار و ریپ رپ سنگی 
ساحلی نیز ترمیم شده و پوشش حفاظتی روی بتن، زنگ زدایی 
سازه های فلزی موجود و رنگ آمیزی آنها به مرحله اجرا درآمد.

مدیرکل بنادر و دریانوردی استان افزود: مجموعه  این اقدامات 
موجب تقویت سازه های اسکله و افزایش ظرفیت پهلوگیری 

شناورهای طرح در حدود یک هزار تن می شود.
 2۷ در  ابوخضیر  خور  حاشیه  در  شادگان  بندر  است  گفتنی 
کیلومتری دهانه  خور موسی واقع شده و از طریق یک جاده 
دسترسی به طول ۱۴ کیلومتر به اتوبان بندر امام خمینی)ره( 

- آبادان متصل می شود.

مدير کل بندر خرمشهر :
مانور مقابله با آلودگی 
دریایی برگزار مي شود

مدیر کل بندر و دریانوردی خرمشهر از برگزاری مانور آمادگی 
مقابله با آلودگی دریایی در بندر خرمشهرخبر داد.

از محیط  دریانوردی و حفاظت  ایمنی  ارتقای  اسعدی  نوراله 
زیست دریایی، ارزیابی توانایی و تجهیزات و شناسایی نقاط 
قوت و ضعف و سرعت عمل در برابر هرگونه آلودگی دریایی را 
از اهداف اصلی این مانور عنوان کرد. وی در خصوص مراحل 
اجرای مانور اظهار داشت: طبق سناریوی طراحی شده فرمانده 
 ""MRSC با تماس با مرکز ""ASHISH شناور عبوری
گزارشی مبنی بر مشاهده لکه های نفتی فی مابین اسکله 
چهارپست و اسکله تی بندر خرمشهر اعلام مینماید و متعاقب 
آن، اطلاعات پیام به فرمانده در صحنه ارسال میشود. اسعدی 
ادامه داد: پس از اعلام پیام آماده باش تیم ارزیاب برای تایید 
وبررسی، منشا نوع ومیزان آلودگی به موقعیت اعزام و ودر محل 
حضور یافته و ضمن تایید آلودگی تجهیزات مورد نیاز بمنظور 

مهار و پاکسازی را به فرمانده عملیات اعلام مینماید.
مدیر کل بندر و دریانوردی خرمشهر اضافه کرد: در ادامه دو تیم 
عملیاتی تیم پشتیبانی تجهیزات خشکی و تیم عملیات دریایی 
با استفاده از بوم باد شونده)inflateable boom( آلودگی 
را مهار و محصور کرده و بوسیله اسکیمر دلتا آن را جمع آوری و 
آلودگی جمع آوری شده توسط پیمانکار دریافت مواد زائد نفتی 

به مخازن نگهداری مواد نفتی انتقال می یابد.
اسعدی با اشاره به اینکه این عملیات با مشارکت دو شناور قایق 
رسکیو و قایق "سار 2" انجام شد یادآور شد: با توجه به شیوع 
ویروس کرونا مانور آمادگی با آلودگی دریایی با رعایت تمام 
پروتکل های بهداشتی  توسط پرسنل امور دریایی این اداره 

کل اجرا شده است.

رئیس محیط زيست شوش :

رودخانه شاوور مدت هاست لایروبی نشده است

معاون سازمان خصوصی سازی :

شركت ملي حفاري در فهرست واگذاری قرار دارد

نائب رئیس اول اتاق بازرگانی اهواز :

عراق در صادرات خرما جاي ایران را تسخير خواهد كرد

رئیس اداره حفاظت محیط زیست شوش با اشاره به آلودگی زیست 
و  تصفیه  بدون  شهری  فاضلاب  گفت:  شاوور،  رودخانه  محیطی 
ریخته  رودخانه  این  در  دامی  فضولات  و  ساختمانی  نخاله های 
از  تامین آب شرب  برای  پایین دست،  روستاییان  اکثر  و  می شوند 

این رودخانه استفاده می کنند.
فیروز حاجی کلی با اشاره به وضعیت آلودگی رودخانه شاوور شوش 
اظهار کرد: از سال های گذشته تاکنون فاضلاب شهری شوش به 

صورت سنتی و تصفیه نشده وارد رودخانه می شود. در حال حاضر 
یک تصفیه خانه برای تصفیه فاضلاب شهری در نزدیکی رودخانه 
شاوور در حال احداث است اما هنوز به بهره برداری نرسیده است.

وی افزود: فاضلاب شهری بدون تصفیه و نخاله های ساختمانی و 
فضولات دامی در این رودخانه ریخته می شوند و اکثر روستاییان 
پایین دست، برای تامین آب شرب از این رودخانه استفاده می کنند.

دو  به  را  شوش  شهرستان  رودخانه،  این  کرد:  بیان  حاجی کلی 
قسمت تقسیم می کند؛ در حوالی رودخانه شاوور اراضی کشاورزی 
وجود دارد و بر اثر آبیاری، پساب های کشاورزی که شاید حامل 
سموم کشاورزی باشند، وارد رودخانه می شوند. زمین های شهری 
نیز در اطراف این رودخانه وجود دارد و برخی از مردم، نخاله های 
خود را به صورت شبانه در اطراف یا داخل رودخانه می ریزند که 
زیست  محیط  حفاظت  اداره  رئیس  می شود.  آب  آلودگی  باعث 
شوش گفت: در پایین دست شوش نیز دامدارانی فعالیت می کنند 
که آن ها نیز فضولات دامی را درون رودخانه می ریزند و به علت 

مجموع این موارد، آلودگی آب رخ می دهد.
وی افزود: بخش عمده آلودگی رودخانه شاوور به جز مورد ورود 

فاضلاب شهری به آب، توسط خود مردم رخ می دهد.

و  محیطی  زیست  آلودگی های  این  پی  در  گفت:  حاجی کلی 
موجودات  مسمومیت  احتمال  و  بهداشتی  مشکلات  آب،  آلودگی 
منطقه  مردم  که  است  حالی  در  این  و  دارد  وجود  رودخانه  زنده 
روستاییان  اکثر  می پردازند.  شاوور  رودخانه  در  ماهیگیری  به 
پایین دست نیز از آب رودخانه شاوور بدون سیستم تصفیه و تنها با 

کمی کلرزنی، برای مصارف شرب استفاده می کنند.
رئیس اداره حفاظت محیط زیست شوش بیان کرد: مدت ها است 
این  است؛  نشده  لایروبی  کامل  صورت  به  شاوور  رودخانه  که 
رودخانه باید توسط سازمان آب و برق لایروبی شود تا سرعت آب 

افزایش یابد و تجمع زباله ها کمتر شود.
است؛  راحت  آن  به  دسترسی  و  باز  رودخانه  اطراف  گفت:  وی 
راه  تا  شود  احداث  رودخانه  اطراف  در  حفاظتی  دایک های  باید 
نیز  دیگر  طرف  از  شود.  کمتر  نخاله  حمل  خودروهای  دسترسی 
باید فرهنگ سازی شود و با نصب تابلوهای هشداردهنده به مردم 

آموزش داده شود که در اطراف یا داخل رودخانه زباله نریزند.
حاجی کلی افزود: مرتب این مشکلات در کارگروه مدیریت پسماند 
و شورای سلامت شهرستان شوش مطرح می شود اما هنوز اقدامی 

نشده است.

واگذاری شرکت  ملی حفاری به بخش خصوصی، شائبه  اخراج و یا 
تعدیل نیروهای این شرکت را در استان خوزستان به وجود آورده 
است اما عضو هیئت عامل سازمان خصوصی سازی می گوید: فقط 
تعدیلی  گونه  هیچ  و  واگذار می شود  این شرکت  درصد سهام   ۱۵
از  سال  چند  شد.باگذشت  نخواهد  انجام  شرکت  نیروهای  در 
ایران،  حفاری  ملی  جریان خصوصی سازی شرکت  متوقف شدن 
شائبه  و  شده  مطرح  شرکت  این  خصوصی سازی  بحث  دیگر  بار 
را  نگرانی هایی  حفاری  ملی  شرکت  نیروهای  اخراج  یا  و  تعدیل 
امسال  مردادماه   ۵ است.نامه  آورده  وجود  به  خوزستان  استان  در 
سازمان خصوصی سازی نشان می دهد که وزارت اقتصاد در تدارک 
آماده سازی واگذاری شرکت ملی حفاری به بخش خصوصی  است. 
طبق این نامه، شرکت ملی حفاری طی مصوبه هیئت عالی واگذاری 
مورخ یک اردیبهشت ۹۹ در ردیف شرکت هایی قرارگرفته که باید 
واگذار شوند و بر اساس بند »ب« ماده 2۵ قانون برنامه ششم توسعه، 
همه اتفاقات این شرکت اعم از جابجایی هیئت مدیره و اموال، اخذ 
باشد.اما  خصوصی سازی  سازمان  مجوز  با  باید   … و  تسهیلات 
ابوالقاسم شمسی جامخانه عضو هیئت عامل و معاون قیمتگذاری 
و آماده سازی بنگاه ها سازمان خصوصی سازی در رابطه با واگذاری 
شرکت ملی حفاری ایران اظهار کرد: شرکت ملی حفاری چند سال 

است که در فهرست واگذاری به بخش خصوصی قرار دارد اما با 
توجه به حساسیت های که در مورد واگذاری آن وجود دارد تا کنون 
اقدام عملی برای واگذاری آن صورت نگرفته است.وی با بیان اینکه 
عدم واگذاری به بخش خصوصی به اصلاح ساختار مالی شرکت 
افزود:  شود،  توانمند  باید  واگذاری  برای  و شرکت  می شود  مربوط 
در حال حاضر با توجه به اقداماتی که از طریق شرکت ملی نفت 
و هماهنگی هایی که با وزارت نفت صورت گرفت قرار بر این شد 
که ساختار مالی شرکت اصلاح شود. عضو هیئت عامل و معاون 
قیمت گذاری و آماده سازی بنگاه ها سازمان خصوصی سازی گفت: 
باید مرتفع شود  دارد  مشکلاتی که در شرکت ملی حفاری وجود 
سپس در بازار سرمایه پذیرش گرفته شود و پس از آن ۱۰ تا ۱۵ 
درصد سهام شرکت ملی حفاری به بخش خصوصی واگذار می شود 

و مابقی در دست دولت باقی می ماند تا مشکلات آن برطرف شود.
شمسی جامخانه با اشاره وجود ۷۰ دکل حفاری و توانایی بالای این 
شرکت بیان کرد: شرکت ملی حفاری از افتخارات بزرگ ایران است 
و توانایی رقابت با شرکت های بزرگ در سطح بین المللی را دارد.

وی عنوان کرد: با توجه به فضایی که اکنون در خصوص تحریم 
کنترل  خارج شدن  دنبال  به  دولت  است  آمده  وجود  به  کشور  در 
به بخش خصوصی  واگذاری  از دست خود و  شرکت های دولتی 

نیست و فقط بحث پذیرش در بازار سرمایه را دنبال می کنیم.شمسی 
جامخانه در پاسخ به این سوال مبنی بر اینکه در این واگذاری اهلیت 
خریدار و ضمانت اشتغال نیروهای شرکت در نظر گرفته می شود، 
گفت: زمانی بحث اهلیت مطرح می شود که کل سهام واگذار شود و 
کنترل از دست دولت خارج شود، ولی شرکت ملی حفاری همچنان 
دولتی خواهد ماند. وی افزود: با توجه به واگذاری تنها ۱۵ درصد این 
شرکت، هیچ گونه تعدیلی در نیروهای شرکت به وجود نخواهد آمد 

و سیاست های دولت بر سر جای خود خواهد ماند.
حفاری  ملی  شرکت  سازی  خصوصی  بحث  حالی  در  اکنون  هم 
به بهانه تحقق سیاست های اصل ۴۴ قانونی است مطرح می شود 
انسانی  نیروی  و  مجری  دستگاه های  امنیتی،  مسئولان  که 
شرکت های بزرگی چون نیشکر هفت تپه، گروه ملی صنعتی ایران 
و... در خوزستان، تجربه خوبی از این واگذاری ندارند و ۹۹ درصد 
واگذاری شرکت های دولتی به بخش خصوصی بدون فراهم کردن 

زیرساخت های لازم صورت گرفته است.
چرا که مدت زمان زیادی از واگذاری ها نمی گذرد که شاهد تجمع 
و نارضایتی نیروی انسانی همان شرکت ها به دلیل اخراج عده ای از 
کارکنان همان شرکت با هدف تعدیل نیرو، تعویق حقوق کارکنان، 

غیر فعال شدن خطوط تولید یا واحدهای تولیدی و... هستیم.

سال گذشته ۱۶.2 میلیون تن کالاهای داخلی به ارزش ۱۱ میلیارد 
دلار از طریق گذرگاه های مرزی خوزستان به کشورهای مختلف 
به ویژه عراق صادر شد؛ اما طی سال های گذشته مشکلات و موانع 
متعددی در مسیر صادرات به عراق ایجاد شده که ابعاد آن در میزگرد 

مشکلات مربوط به صادرات استان خوزستان بررسی شد.
براساس گزارشهای رسمی ، صادرات استان به عراق در سال ۹8، 
به ارزش 3.3 میلیارد دلار و به وزن حدود 3.۹ میلیون تن بوده که 
نسبت به مدت مشابه سال ۹۷ از نظر وزنی ۴ درصد کاهش و از نظر 

ارزشی ۶ درصد رشد داشته است.
بر  تاکید  با  ایران و عراق  بازرگانی مشترک  اتاق  اول  نائب رئیس 
اینکه عوامل داخلی)ایران( و خارجی)عراق( در ایجاد مشکلات پیش 
آمده در مسیر توسعه صادرات به کشور عراق تاثیرگذار هستند، گفت: 
به عنوان مثال در مرز چذابه که یکی از گذرگاههای رسمی ایران در 
تجارت با این کشور محسوب می شود، نهادهای مختلفی در اعمال 

تصمیم گیری ها در این مرز سهیم هستند.
شهلا عموری ادامه داد: این درحالی است که بهترین شکل مدیریت 
گمرک،  بین  نهایت  در  تا  است  واحد  مدیریت  ایجاد  مرز،  این  در 
پایانه ها و دیگر دستگاه های مستقر در مرز وحدت رویه مشخصی 

ایجاد شود.
وی تصریح کرد: نبود برخی ابزارهای تعیین کارشناسی در تسهیل 
صادرات ، باعث توقف این امر شده که به ایجاد خسارت های جبران 

ناپذیری برای تجار منجر می شود.
رئیس اتاق بازرگانی اهواز همچنین با بیان اینکه زمین های این مرز 
در مالکیت شهرداری بستان است، بیان داشت: علاوه بر این نیز 
کارگران فعال در چذابه تحت نظارت شهرداری فعالیت می کنند که 

به این واسطه مشکلاتی به وجود آمده است.
عموری این شرایط را زمینه افزایش هزینه های تولید و صادرات کالا 
دانست و گفت: پیش از این هماهنگی هایی در خصوص ساماندهی 
مرزهای استان به ویژه مرز چذابه در کارگروه توسعه صادرات استان 

صورت گرفته بود اما این شرایط نشان دهنده  آن است که بخشهای 
بسیاری از مصوبات این کارگروه اجرایی نشده است.

وی یادآورشد: دبیرخانه کارگروه توسعه صادرات از ظرفیت لازم برای 
رفع مشکلات موجود در مرزها برخوردار است اما متاسفانه برگزاری 
نشست های مربوط به آن با تاخیر چندین ماه انجام می گیرد و این 

رویه چالش های فعالان اقتصادی و تجار را بیشتر کرده است.
تاکید  با  استان  و بخش خصوصی  دولت  دبیر شورای گفت وگوی 
بر اینکه اجرایی شدن مصوبات این کارگروه امری ضروری و لازم 
است، گفت: نصب باسکول در نقطه صفر مرزی ایران و عراق در 
مرز چذابه، چالش جدی برای تجار و بازرگانان ایجاد کرده و با وجود 
دستور استاندار خوزستان و مصوبه شورای تامین مبنی بر جمع آوری 

آن، اما اقدامی در این رابطه صورت نگرفته است.
بانک  نبود  بیان داشت:  میزگرد  این  از  دیگری  بخش  در  عموری 
از  آگاهی  جهت  ایرانی  طرف  و  عراقی  طرف  میان  اطلاعاتی 
موانع  جمله  از  یکدیگر  بالفعل  و  بالقوه  قابلیت های  و  توانمندی ها 

تسهیل در روند صادرات کالاهای داخلی است.
وی با بیان اینکه نیاز کشور عراق به محصولات کشاورزی خوزستان 
زمانی است که فصل برداشت محصولات آنها نباشد، افزود: در زمانی 
که استان خوزستان با انباشت محصولات کشاورزی مواجه است؛ 
از ورود کالاهای مشابه  تولیدات داخلی  از  با حمایت  کشور عراق 
جلوگیری می کند ؛ بنابراین نگاه ما در بخش محصولات کشاورزی 
نیاز به تغییر دارد و حداقل با شناخت دقیق از وضعیت کشاورزی 

منابع طرف تجاری باید در الگوی کشت تغییر حاصل شود.
نائب رئیس اتاق بازرگانی مشترک ایران و عراق با تاکید بر اینکه 
انداز  چشم  با  خوزستان  استان  در  کشاورزی  محصولات  کشت 
صادرات به عراق نیازمند مدیریت کشت و برنامه ریزی است، گفت: 
در این صورت باید به کشت محصولات کمیاب یا نایاب در بازار 

عراق پرداخته شود.
اینکه  بر  تاکید  با  اهواز  بازرگانی  اتاق  کمیسیون کشاورزی  رئیس 

به  دلیل وجود اشتراکات جغرافیایی بین استان خوزستان با کشور 
عراق بویژه جنوب و مرکز آن، معمولا کشت یکسانی از محصولات 
به  که  است  درحالی  این  اظهارداشت:  می گیرد،  انجام  کشاورزی 
واسطه آب جاری در رودخانه های دجله و فرات، محصولات تولیدی 

در این کشور نسبت به استان خوزستان عموماً بهتر است.
در  خرما  تولید  بهبود  برای  عراق  کشور  نخلستانهای  گفت:  وی 
آستانه اعمال اصلاحات اساسی هستند که این امر می تواند در آینده 

بازارهای ایران را به خطر بیندازد.
صورتی  در  خاطرنشان کرد:  اهواز  بازرگانی  اتاق  اول  رئیس  نائب 
که این موضوع در داخل کشور و بخصوص استان خوزستان مورد 
بی توجهی قرار گیرد، قطعا طی سال های آینده خرمای کشور عراق 

بخش قابل توجهی از بازار خرما در دنیا را تسخیر خواهد کرد.
حسینی امین همچنین دلیل نوسانات موجود در زمینه تجارت با کشور 
دانست  ایرانی  محصولات  به  عراق  نیاز  نبودن  را مشخص  عراق 
و بخش  دولتی  دو سطح  در  نشست های مشترک  انجام  گفت:  و 
صادرات  مسیر  می تواند  مشترک  تصمیمات  اعمال  و  خصوصی 

کالاهای داخلی را بهبود ببخشد.
وي در بخش دیگری از این میزگرد بر اهمیت توریسم درمانی در 
جهت ارزآوری برای کشور اشاره کرد و گفت: بخش قابل توجهی از 
مسافران عراقی که از مرزهای خوزستان وارد کشور می شود ، قصد 

دارند از سیستم بهداشت و درمان ایران استفاده کنند.
به  عراق  بازار  از  همچنین  اهواز  بازرگانی  اتاق  دوم  رئیس  نائب 
لازم  اساس  همین  بر  گفت:  و  کرد  یاد  سنتی  بازار  یک  عنوان 
است تا بانک های اطلاعاتی تجارت با این کشور به صورت مستمر 
فرصت  مهمترین  عراق  که  داشت  توجه  باید  شوند.  روزرسانی  به 
صادراتی کشور است که با وجود رقیبان بسیار قوی در آن، تجار ما 
کماکان جهت حفظ سهم صادراتی کشور تلاش می کنند لذا دولت 
باید در این زمینه یار و یاور بخش صادراتی و تجار باشد و از رفع 

موانع و ارایه تسهیلات و سایر حمایتها دریغ نورزد.


